

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-01-02-32]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 14, 2001 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Baudot	F. Boudreau
D. Clipsham	R. Furgiuele
A. Hopkins (Chair)	M. Ionescu
M. Kant	L. Lewin
E. Mahant	D. Mazzeo
T. Moore	F. Mougeon
E. Raventos-Pons	E. Roventa
C. Silva	D. Spring
C. Zimmerman	

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:50 p.m.

The Chair proposed that the motions from the Research Grant Committee, contained in documents FC-01-02-31 be moved to the 1st item under "Reports from Standing Committee". Council agreed.

2. Minutes of the previous meeting

▪ November 23, 2001 – FC-01-02-27

Two names were added to the attendance list of that meeting: B. Bradbury and G. Moyal. The amended minutes were **approved**. (Clipsham/Moyal)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 14 décembre 2001 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

P. Bourdin
G. Gutwinski
J.-C. Jaubert
M. Macaulay
K. McRoberts
G. Moyal
A. Russon
S. Yemane

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 50.

Le président propose que les motions présentées par le comité de subventions de recherche, contenues dans les documents FC-01-02-31 soient discutées en premier sous le point « Rapports des comités permanents ». Le Conseil accepte.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 23 novembre 2001 – FC-01-02-27

On ajoute deux noms à la liste de présence : B. Bradbury et G. Moyal. Le procès-verbal tel qu'amendé est **approuvé** (Clipsham/Moyal)

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Principal's Remarks

The Principal noted the departures of S. Tenn (Director of Liaison) and M. Chan (Director of Student Programs). He also noted the appointment of Tobi Strohan as Director of Liaison.

He also reported on the essentially unanimous approval at Senate (only 2 negative votes were recorded) of the APPC Recommendation arising from the Review of the Implementation of the Planning Framework for Glendon. He noted that no change had been brought to the Framework and that the final review will take place in Fall 2003. He thanked all those who have worked hard in producing the reports associated with the Review. He commended F. Boudreau who also participated in the discussion as a member of the APPC Technical Sub-Committee.

J.-C. Jaubert observed that the presentations made by K. McRoberts (Principal), B. Bradbury (Chair, PPC) and Catherine Lambert (Glendon Student Senator) were very outstanding and considered as the best ever made at a Senate meeting.

5. Reports from Standing Committees

- (a) **Research Grants Committee**

G. Moyal spoke briefly on the 3 motions contained in document FC-01-02-31. He underlined that only Faculty Council has the authority to change the mandate of Research Grant Committee; therefore, in order to comply with the request of SCOR, and not to delay the assessment of the Specific Research Grants (Leave and Non-Leave), he was proposing that a Committee of two faculty members be struck to assess these grants.

4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Le principal annonce le départ de S. Tenn (directrice de Liaison) et M. de Chan (directrice des programmes scolaires). Il annonce aussi l'engagement de Tobi Strohan au poste de directrice de Liaison.

Il indique aussi que l'approbation par le Sénat de la recommandation du CDPU sur la réévaluation du cadre de planification de Glendon a été presque unanime (2 votes négatif seulement). Il précise qu'il n'y a pas eu de changement au cadre et que la réévaluation finale aura lieu en automne 2003. Il remercie tous ceux qui ont travaillé fort pour produire les rapports associés à la réévaluation. Il fait l'éloge de F. Boudreau qui a aussi participé aux discussions en tant que membre du sous-comité technique du CDPU.

J.-C. Jaubert observe que les présentations faites par K. McRoberts (principal), B. Bradbury (présidente du CDP), et Catherine Lambert (étudiante, sénatrice de Glendon) furent très exceptionnelles et considérées comme les meilleures faites lors d'une séance au Sénat par un des sénateurs présents.

5. Rapports des comités permanents

- (a) **Comité de subventions de recherche**

G. Moyal parle brièvement des 3 motions contenues dans le document FC-01-02-31. Il souligne que seul le Conseil de la faculté a l'autorité de changer le mandat du comité de subventions de recherche. Par conséquent, afin d'accéder à la demande du Comité de la recherche du Sénat, et de ne pas retarder les évaluations des subventions de recherche spécifiques, il propose qu'un comité formé de 2 professeurs évalue les demandes.

A. Russon gave some background information on the request from SCOR. T. Moore also spoke on the extent of responsibility in assessing the Specific Research Grants.

Some concerns were raised about the wording of the first motion and a friendly proposal was made by D. Clipsham.

The following motion was then approved :

- **That the mandate of the Glendon Research Grants Committee be enlarged to include the appointment, in consultation with the Research Coordinator, of a Committee of two Faculty members, neither of whom shall be a current member of the Glendon Research Grants Committee, who shall be charged with assessing the merits of applications for both types (Leave and Non-leave) of Specific Research grants. This Committee shall be known as the Specific Research Grants Applications Committee; it will make its recommendation to the appropriate administrative office and its mandate will last three years.**

The other two motions, with the consent of Council, were subsequently withdrawn by the mover and seconder.

(b) Curriculum Committee

M. Macaulay of the Curriculum Committee presented the submissions. Those received from the following departments/programmes were **approved**.

A. Russon explique l'historique derrière la demande du comité de la recherche du Sénat. T. Moore précise en quoi consiste la tâche d'évaluation des demandes de subvention.

On exprime quelques inquiétudes à propos du texte de la première motion et un amendement favorable est proposé par D. Clipsham

La motion suivante est ensuite approuvée :

- **Que le mandat du Comité de subventions de recherche soit élargi pour inclure, en consultation avec la personne qui coordonne les activités de recherche, un comité formé de deux professeurs de Glendon, différents des professeurs élus au comité des subventions de recherche, chargé d'évaluer les mérites respectifs des demandes de subventions de recherche spécifiques (avec et sans congé). Ce comité s'appellera le comité des demandes de subventions de recherche spécifiques et présentera ses recommandations au service administratif pertinent. Son mandat sera de trois ans.**

Les deux autres motions sont retirées par leurs auteurs.

(b) Comité des programmes d'études

M. Macaulay, du Comité des programmes d'études, présente les soumissions. Les soumissions des départements et programmes suivants sont **approuvées**.

- International Studies – [FC-01-02-29]
- Mathematics – [FC-01-02-30]

Among the submissions from the Computer Science/ITEC Department [FC-01-02-28], only those on pages 5-9 were approved. Some minor editorial changes were made to the course description on pages 6 and 9.

The following courses contained on pages 10-13 were referred back to the Committee: GL/COSC/ITEC1620 3.0 (FR), GL/COSC/ITEC1630 3.0 (FR), GL/COSC/ITEC2620 3.0 (FR), and GL/COSC3411 3.0 (FR). Concerns were raised about the course description and it was noted that the changes being proposed also involved changes to the degree requirement which should have been vetted by CASTL as well.

(c) **Policy and Planning Committee**

In the absence of the Chair of PPC, E. Mahant noted that the Committee was currently in the process of preparing this year's Academic Plan which will be on the agenda of Faculty Council on January 25, 2002. She also added that PPC would be conducting a student survey early in the new year; the questionnaire is due to be distributed to the students by Faculty members during classes in the week of January 7 to 11, 2002.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:55 p.m.

- Études internationales – [FC-01-02-29]
- Mathématiques – [FC-01-02-30]

Parmi les soumissions du département d'informatique/ITEC [FC-01-02-30], seules celles décrites aux pages 5 à 9 sont approuvées. Quelques petits changements sont apportés à la description du cours des pages 6 et 9.

Les soumissions suivantes inscrites aux pages 10 à 13 sont renvoyées au Comité : GL/COSC/ITEC1620 3.0 (FR), GL/COSC/ITEC1630 3.0 (FR), GL/COSC/ITEC2620 3.0 (FR), et GL/COSC3411 3.0 (FR). On s'inquiète à propos de la description des cours et on note que les changements proposés entraînent également des changements dans les exigences du programme et devraient passer par le comité CNAP.

(c) **Comité de direction et planification**

En l'absence de la présidente du CDP, E. Mahant note que le Comité est en train de préparer le Plan académique qui sera à l'ordre du jour du Conseil de la faculté du mois de janvier. Elle indique aussi que le CDP va organiser une enquête au début de l'année suivante auprès des étudiants. Les questionnaires seront distribués aux étudiants par les professeurs dans leurs classes durant la semaine du 7 au 11 janvier 2002

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a pas.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 55.